
ZÁPIS 

z valné hromady Místní akční skupiny Svitava 

konané dne 6. prosince 2012 v Opatovské hospodě v Opatově 
 

Valnou hromadu svolala Rada sdružení svým usnesením z 27. listopadu 2012. 

 

Průběh jednání valné hromady:  
 

Jednání valné hromady zahájil předseda sdružení Vladimír Buchta ve 14,20 hodin po zjištění, 

že bylo dosaženo usnášeníschopnosti. Předseda sdružení přivítal přítomné delegáty a navrhl, 

aby se valná hromada řídila při jednání programem uvedeným na pozvánkách, a to: 

 

1) Zahájení a schválení programu jednání 

2) Schválení jednacího řádu a ověřovatelů zápisu 

3) Volba mandátové a návrhové komise 

4) Zpráva o činnosti MAS Svitava v období od minulé valné hromady  

5) Zpráva o předpokladech plnění Strategického plánu Leader MAS Svitava za celé 

období 2009 až 2013 a návrh na změnu finančního plánu SPL 

6) Informace o příjmu podnětů pro tvorbu integrované rozvojové strategie MAS pro nové 

programové období 2014 až 2020 

7) Zpráva mandátové komise 

8) Diskuse 

9) Schválení usnesení valné hromady a závěr  

 

Ad   1)   K programu jednání nebyly podány žádné návrhy ani připomínky.   

  

Ad 2) Jednací řád byl navržen ve stejném znění, jaké bylo projednáno na předcházející valné 

hromadě. Za ověřovatele zápisu byli nominováni Ing. Jitka Látalová a Pavel Pavliš. 

Oba návrhy byly schváleny bez připomínek s tím, že zápis pořídí manažer sdružení. 

 

Ad 3) Podle doporučení předsedajícího bylo hlasováno o vytvoření mandátové komise ve 

složení: Mgr. Milada Vacková, Jiří Švihel a Petr Škoda, Dis. a návrhové komise ve složení 

Ing. Julius Štaud, Petr Havlíček a Ing. Běla Kobelková. 

Komise byly zvoleny v navrženém složení. 

 

Ad 4) Zprávu o činnosti MAS od předcházející valné hromady podal předseda Vladimír 

Buchta. Hovořil o záležitostech, které se udály od 19. dubna 2012, kdy proběhla poslední 

valná hromada, o přípravách na nové programové období do r. 2020 a o hlavních bodech, 

návrzích a událostech, které se od té doby vyskytovaly.  

Nejprve provedl kontrolu přijatého usnesení minulé VH MAS. První ukládací bod usnesení se 

týkal přípravy vyhlášení 5. Výzvy MAS pro příjem žádostí o dotace. Rada toto usnesení 

projednala a před prosincovým vyhlášením 5. výzvy přichází v této valné hromadě s návrhem 

na další změny ve finančním plánu. Druhý bod usnesení nebylo třeba plnit, protože vznesené 

připomínky byly přímo na valné hromadě zodpovězeny. – Usnesení minulé VH bylo tedy 

splněno.   

Dále předseda sdružení zmínil činnost Rady, která se v období sešla celkem 3 x. Na 

uvolněnou funkci místopředsedy sdružení byl zvolen Ing. Julius Štaud. Po celé období 

probíhala diskuse a docházely návrhy k podávání připomínek ohledně fungování MAS 

v následujícím programovém období EU, tj. v letech 2014 až 2020. Podle unijních dokumentů 

by se dosavadní metoda LEADER měla prohloubit v tzv. Komunitně vedeném místním 



rozvoji, o čemž bude hovořeno v dalším programu valné hromady. Mezi hlavní projednávané 

záležitosti patřily výsledky výběru projektů ze 4. Výzvy MAS. K poskytnutí dotace bylo 

doporučeno 13 žádostí a tento výběr byl u SZIF odsouhlasen, když byla na SZIF odmítnuta 

žádost p. Lidmily o přezkoumání správnosti postupu naší MAS. V celostátním hodnocení 

MAS se MAS Svitava umístila opět ve skupině B, což je příznivé.  

Předseda upozornil na vytvoření internetových stránek MAS s adresou www.massvitava.cz. 

Uvedl, že spolu s MAS Boskovisko PLUS byla podána žádost o dotaci na projekt spolupráce 

„Löw-Beerovy vily“, které se nacházejí ve Svitávce a v Chrastavci-Půlpecnu s celkovými 

výdaji ve vší 978 tis. Kč (dotace 90 %).  Dále vyjmenoval akce pořádané MAS a účast jejích 

zástupců na jednáních, konferencích, tematických akcích a zájezdech. Na schůzích Krajského 

sdružení MAS Pardubického kraje bylo projednáváno rozšíření MAS v rámci kraje. Vznikají 

dvě zcela nové MAS, činnost obnovuje Hlinecko a Vysokomýtsko a dvě MAS rozšiřují svá 

území.   

 Rada sdružení se usnesla, že na jarní období připraví vyhlášení soutěže ke zlepšení vzhledu 

v obcích. Obce, které se do soutěže zapojí, vyhodnotí své nejlepší občany a MAS pak soutěž 

vyhodnotí a odmění. Rada vytvořila Komisi pro místní strategii. Dále bude zkoumána 

možnost – bude-li u obcí zájem – vytvoření internetové televize na webových stránkách obcí. 

 

Ad 5) Zpráva byla členům MAS rozeslána písemně s návrhem Rady na přijetí usnesení 

ohledně změn podílů jednotlivých Fichí ve finančním dotačním plánu SPL. Z nových podílů 

budou pak vycházet objemy alokací pro Fiche v 5. výzvě pro podávání žádostí o dotace. 

S vyhlášením výzvy se počítá koncem prosince 2012 a v případě, že by alokace celého období 

2009 až 2013 v ní nebyla zcela využita, byla by v dubnu vyhlášena ještě 6. výzva. 

K předloženému návrhu v diskusi vystoupili Hasoň, Kašpar, Kadlec, Popelková, Jedlička, 

Buchta a Hron a bylo podáno několik pozměňovacích návrhů na jiné procentní rozdělení 

alokace ve Fichích. Postupně se diskutující sjednotili na tom, že má být vytvořen větší prostor 

pro uplatnění projektů v oblasti infrastruktury obcí; konkrétně diskutující uváděli obce 

Rozhraní a Chrastavec. Starostové obcí podporovaní oběma svazky obcí tlumočili zájem o 

provedení úprav místních komunikací, především v jižní části regionu MAS. Rozprava 

vyústila v závěr, aby oproti návrhu podanému Radou sdružení byl zvýšen o 2 procentní body 

finanční plán u Fiche č. 4 s tím, že u Fichí č. 5 a 6 bude plán o jeden procentní bod snížen. 

Takto upravený návrh byl hlasováním jednomyslně schválen. 

 

Ad 6) Manažer Jedlička s doprovodnou počítačovou prezentací hovořil o úsilí, které 

vynakládá NS MAS ČR v přípravě na nové programové období EU 2014 – 2020. Zmínil 

vypracované dokumenty Základní standardy MAS a Metodiku tvorby místní strategie MAS a 

také debatu o budoucí právní formě MAS po vstupu nového občanského zákoníku do 

účinnosti. Podrobněji pak osvětlil obsah a způsob tvorby strategie, která bude základem pro 

připuštění MAS k alokacím vůbec a také k participaci na operačních programech jiných 

ministerstev a integrovaného regionálního operačního programu (tzv. programové rámce). Při 

využití všech programových rámců by se mohl objem alokací příštího programového období 

oproti nynějšímu zvýšit až 20 násobně.  

K vypracování strategie MAS bude nutná součinnost obcí. S oběma svazky obcí – 

Mikroregionem Brněnec a Mikroregionem Svitavsko – byla součinnost dohodnuta tak, že oba 

svazky budou aktualizovat své rozvojové plány a také již starosty všech obcí požádaly o 

zpracování plánů rozvoje s dosahem do r. 2020. Tyto dokumenty budou pak k dispozici MAS, 

aby je mohla zapracovat do návrhu své místní strategie. Vyhotovený návrh bude muset být 

projednán v zastupitelstvech všech obcí regionu působnosti MAS s přijetím striktně 

formulovaného znění usnesení (potvrzení souladu strategie MAS s rozvojovými dokumenty 

http://www.massvitava.cz/


obce). Potom teprve bude finální strategii schvalovat valná hromada MAS a předpokládá se, 

že by ke schvalování mělo dojít asi v polovině roku 2013.  

Pokud by některá obec nezpracovala nebo nepředala svůj rozvojový plán, museli bychom u 

takové obce vycházet z dostupné územně plánovací dokumentace, která je ovšem mnohde 

zastaralá a také nezahrnuje všechny aspekty požadovaného zaměření a rozsahu nutného pro 

strategické plánování.       

 

Ad 7) Zprávu mandátové komise přednesl pan Petr Škoda. Konstatoval, že na jednání jsou 

zastoupeni členové s právem 17 rozhodujících hlasů (podle stanov má každý svazek obcí dva 

hlasy) z celkově 31 přípustných hlasů (aktuální počet členů 29). Z přítomných 17 hlasujících 

je 5 z veřejného sektoru a 12 zastupujících sektor soukromý. K platnosti usnesení je třeba 9 

hlasů přítomných. 

Celkem je včetně hostů na valné hromadě přítomno 20 osob. 

Z nepřítomných se pět členů omluvilo, a to Martina Bednářová, Luboš Buchta a zástupci KS 

PASTVINY Radiměř a ZŠ a MŠ Koclířov. Neomluvení jmenovitě: Občanské sdružení 

Bonanza, Zemědělské družstvo Vendolí, Občanské sdružení Přátel Želivska, T.J. Bělá nad 

Svitavou, Lubomír Jelínek, František Peňáz, František Šváb, Josef Voříšek a Josef Zehnálek. 

Zpráva mandátové komise byla přijata bez připomínek. 

  

Ad 8) DISKUSE: 

Vedle diskuse, která je v tomto zápise zachycena u bodu 5. programu, se k záležitosti 

zpracování místní strategie MAS vyjádřil pan Ing. Hron. Doporučil, aby byli prostřednictvím 

členů MAS a starostů vytipováni možní uchazeči o dotace, kteří by žádali v nových, dosud 

nevyužívaných, operačních programech. Jimi bude třeba odůvodnit požadavek MAS alokovat 

dotační prostředky také z nově přístupných programových rámců.   

 

Ad 9) Za návrhovou komisi přednesl návrh na usnesení valné hromady Ing. Julius Štaud. 

Návrhová komise doporučila přijmout písemně předložený návrh usnesení s tím, že pokud jde 

o finanční plán SPL, schvaluje valná hromada jeho změnu odchylně od návrhu předloženého 

Radou sdružení, a to v upraveném znění (uvedeném v bodu č. 5 tohoto zápisu). – Návrh 

podaný návrhovou komisí byl schválen jednomyslně. 

 

Před závěrem byl promítnut 13 minutový propagační videosnímek o činnosti MAS Svitava. 

 

Závěr valné hromady provedl předseda sdružení Vladimír Buchta. Všem přítomným 

poděkoval za účast a za aktivitu při jednání, popřál příjemné prožití vánočních svátků, mnoho 

úspěchů a zdraví v příštím roce a valnou hromadu ukončil v 15, 50 hodin. 

 

Zapsal: Eduard Jedlička,  11. 12. 2012 

 

 

Ověřovatelé zápisu:     Pavel Pavliš                                   ____________________ 

   

 

        Ing. Jitka Látalová                         ____________________

  

 


